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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi OVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani a

Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhe z

„Milyen lépéseket tett a kormány a több mint 100 millió négyzetméternyi azbesz t
ártalmatlanításának elősegítése érdekében?”

címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr !

Március 28-án a Fenntartható fejl ődés bizottságának ülésén a civil szervezetek részérő l
elhangzott, hogy hatalmas problémát jelent a több mint 100 millió négyeteméternyi azbesztpala ,

valamint a hőszigetelésre használt azbeszt ártalmatlanítása . Az Azbeszt Szövetség aggodalmát

fejezte ki a7.za1 kapcsolatban, hogy bár folyamatosan tűnnek el az aszbeszt pala tetőfelületek az

országban, az akkreditált azbeszt mentesítő cégek jelentései alapján a depóniákba nem érkezet t
be annyi azbeszt, mint amennyi eltűnt. Ez felveti annak a gyanúját, hogy a külőnbözet építési
hulladékként lett lerakva erre használt területre, rosszabb esetben illegális hulladékként végezte

valahol az országban .

V. Németh Zsolt államtitkár úr ezen az ülésen kiemelte, hogy valóban problémát jelent, hogy
jelenleg csak akkreditált cégek szerelhetik le az ártalmas anyagot, ezzel jelent ősen megnövelve
a költségeket, így tehát szorgalmazni fogja, hogy ez történjen másképpen a lakosság érdekei t
figyelembe véve . Ígérete között szerepelt, hogy a következ ő Otthon Melege Programba már
plusz pontot kaphatnak azok a pályázók, akik le kívánják cserélni azbeszt tartalm ú

épületelemeiket . Ezen felül azt mondta, kidolgozzák annak lehet őségét, hogy elérhető
közelségben legyenek depóniák, ahol ez nem lehetséges, ott speciális konténer kihelyezését
szorgalmazzák lakott területen kívülre .



Tiszteit Miniszter Úr !

A kérdéseink a következők:

• Tavasz óta milyen lépéseket tettek annak érdekében, hogy ezen ígéretek valór a
váljanak?

• Milyen vizsgálatokat folytattak le az eltűnt, de az ártalmatlanító telepekre be ne m
érkezett azbeszt elemek feltárására ?

• Hogyan várja el a kormány a lakosoktól, hogy lehető leg minél hamarabb, helyesen ,
törvényt betartva szereljék le ingatlanjaikról az ártalmas azbesztet, miközben állami ,
önkormányzati tulajdonban lév ő ingatlanokon is ott van ez a különböző betegségeket
okozó anyag? Nem egyedi eset, hogy bölcs ődék, óvodák palatetővel vannak ellátva,
vagy pala kerítéssel vannak körbe kerítve, és a szülők hiába kérik, hogy ezt cseréljék l e
ezeket, rendszerint a kormánypárti városvezetők elutasító választ adnak, azzal
magyarázva, hogy az aszbeszt nem is ártalmas, és az adott elem még nincs egés z
negyven éve kihelyezve . Ilyen esetek a fővárosban is szép számban előfordulnak
sajnálatos módon.

Várjuk érdemi válaszát !

Budapest, 2017. szeptember 25 .

Tisztelettel ,

Kepli Lajos
Jobbik

Farkas Gergely
Jobbik
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